
www.asrazadionline.ir   17  May  2023  /1444  شماره  5915 /  سال 26 / چهارشنبه  27 اردیبهشت  1402 / 26  شوال
اقتصادی

عصرآزادی/ س�رویس اقتص�ادی: مدیرعامل 
گ�روه صنعتی تراکتورس�ازی ایران در مراس�م 
معارفه معاونت بازاریابی و فروش گروه صنعتی 
تراکتورس�ازی گفت: توس�عه، تنوع بخش�ی و 
نوین س�ازی تولیدات تراکتورسازی امسال در 
اولویت قرار دارد به طوری که بر اس�اس برنامه 
ری�زی صورت گرفته با تم�ام زیر مجموعه های 
گ�روه مقرر گردیده تولید در تراکتورس�ازی به 

صورت استراتژی 50 *50 صورت گیرد.
مصطفی وحیدزاده در تش��ریح ای��ن رویکرد اضافه 
ک��رد: در این هدف گ��ذاری 50 درص��د از تولیدات 
تراکتورس��ازی ب��ه محصول اصل��ی یعن��ی تراکتور 
اختصاص یافته و 50 درصد مابقی به س��ایر کسب و 
کارها و محصولات مانند ادوات کشاورزی، خودروهای 
تجاری، ماشین آلات حوزه راه و شهرسازی، ابزارهای 
مورد نیاز صنعت گران، قطعات، موتور و ریخته گری 

منوط شده است.
وی تاکید کرد: در همین راس��تا از امسال اقدامات 
برای تولید ادوات کش��اورزی که خلع بس��یاری برای 
کشاورزان کشور ایجاد کرده و به دلیل وارداتی بودن 
بخش عظیمی از این محصولات، نه تنها شاهد خروج 
ارز از کش��ور هستیم بلکه به جهت بحث تحریمها در 
بسیاری از مواقع مشکلات ادیده ای را برای کشاورزان 
به دنبال دارد ک��ه امیدواریم با این تمهیدات بتوانیم 

این بخش از دغدغه کشاورز و کشاورزی را نیز مرتفع 
سازیم.

وحیدزاده در این جلسه درباره ارتقای حوزه فروش 
از مدیریت ب��ه معاونت نیز اظهار داش��ت: به منظور 
مدرن س��ازی بخش ف��روش و باتوجه به اس��تراتژی 
ی��اد ش��ده و حتی حض��ور در بازارهای بی��ن المللی 

ب��ه جهت بهره مندی از دیپلماس��ی ه��ای بازرگانی 
 ب��روز، مجموع��ه ف��روش به عن��وان معاون��ت ارتقاء 

داده شد.
ای��ن فعال حوزه صنعت کش��ور با ی��ادآوری اینکه 
تمام��ی برنامه ریزی ه��ای و اقدامات در گروه معظم 
تراکتورس��ازی با هدف ایفای نقش در ایران اسلامی 

انجام می ش��ود افزود: مطمئن��اً ثمرات افزایش تولید 
و توس��عه بازارهای هدف داخلی و خارجی به تمامی 
بخش��های جامع��ه از صنعت و اقتص��اد گرفته حتی 

فرهنگ انتقال خواهد یافت.
وی با اش��اره به دیدگاه برکت روز افزون در کسب 
و کاره��ای کارگری ک��ه حتی مورد تاکی��د خداوند 
متعال، انبیا و اولیا می باشد عنوان کرد: در مجموعه 
تراکتورسازی در سایه دس��تان پینه بسته کارگرانی 
که شبانه روزی تلاش می کنند برکتی وجود دارد که 
می توان به آن بالید و در س��ایه همین خیر و برکت 
حتی ش��ده با صادرات تنها یک پی��چ در رفع و حل 
بخشی از مشکلات جامعه و توسعه ایران اسلامی گام 
برخواهیم داشت که این خود افتخار و غنیمتی بزرگ 

برایمان خواهد بود.
در ادام��ه این نشس��ت مع��اون بازریاب��ی و فروش 
تراکتورس��ازی نی��ز از ت��لاش جهت ایجاد بس��تری 
مناس��ب برای بخش فروش این گ��روه صنعتی خبر 
داد و افزود: پیشنهاد ایجاد شرکت لیزینگ در همین 

راستا و به منظور قطع وابستگی داده می شود.
گفتنی است تراکتورسازی س��ال گذشته با عرضه 
نزدیک به 25 هزار دستگاه انواع تراکتور به کشاورزان 
و بازارهای داخلی بیش از 99 درصد نیاز کش��اورزی 
کش��ور به این محص��ول اس��تراتژیک را تامین کرده 

است.

مدیر عامل شرکت ملی پست گفت: امسال با توجه به شرایط فراهم 
شده برای فروشگاه های اینترنتی و استفاده از پلت فرم های داخلی، 
حدود ۱۱ درصد نس�بت به فروردین س�ال گذشته افزایش ترافیک 
مرسولات داشتیم که این نش�ان دهنده اطمینان مردم به سکوها و 

پلت فرم های داخلی است.
به گزارش ایسنا، طی سالهای گذشته روش های گوناگونی برای حمایت از 
پلتفرم های داخلی مانند وام های پنج میلیارد تومانی، پهنای باند مناسب، ارائه 
فضای هم مکانی به صورت رایگان و کاهش تعرفه مصرف دیتا به یک سوم 
تعرفه اینترنت درنظر گرفته شد، همچنین برای کسب و کارهایی که اواخر 
ش��هریورماه سال گذشته به دلیل ایجاد محدودیت برای برخی پلت فرم های 
خارجی زیان دیده بودند، بسته حمایتی ویژه ای درنظر گرفته شد که شامل 
۳۰ نوع حمایت دولتی بوده است. حال با گذشت بیش از هشت ماه از اتفاق 
رخ داده مسئولان معتقدند اکنون روند طبیعی کسب و کارهای اینترنتی در 
جریان است؛ وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با استناد بر آمار شرکت ملی 

پست اواخر سال گذشته به ایسنا اعلام کرد: آمار ترافیک شرکت ملی پست از 
نظر جابجایی تعداد مرسوله ها، نسبت به شهریورماه افزایش پیدا کرده است. 
این آمار در ماه های مهر و آبان کمی افت داشت اما اکنون هم درآمد شرکت 
ملی پست و هم تعداد مرسوله ای که جابه جا می کند، افزایش پیدا کرده است. 
زارع پور درباره اینکه چرا آمار شرکت ملی پست در این زمینه مهم است گفته 
بود بیش��تر کسب و کارهای اینترنتی، کالا محوراند و بخش قابل توجهی از 
محصولات آنها توس��ط پست جابه جا می شود. بعضی از پلت فرم های بزرگ 
در تهران و کلان ش��هرها خودشان شبکه توزیع دارند اما عموما و مخصوصا 
کسب و کارهایی که در پلت فرم های خارجی بودند و اکنون در پلت فرم های 
داخلی فعالیت می کنند، بس��ته های خود را به شرکت ملی پست می دهند، 
بنابراین اینکه حجم تجارت الکترونیکی، درآمد و تعداد مرس��وله های پست 
افزایش پیدا کرده، نش��ان می دهد که کس��ب و کارهای اینترنتی مسیر 
خ��ود را پی��دا کرده اند جدا از اینکه ممکن اس��ت به اش��کال مختلف در 
پلت فرم های خارجی هم فعال باش��ند.  در همین رابطه به تازگی محمود 

لیائی- مدیرعامل ش��رکت ملی پس��ت - در گفت وگو با ایس��نا، با تأیید 
این موضوع، اظهار کرد: خوش��بختانه در فروردین ماه امس��ال نسبت به 
فروردین س��ال گذشته توانستیم رکورد بزنیم؛ به عبارتی ما در  سال های 
گذشته معمولا ایام فروردین شاهد رکود ترافیک پستی بودیم. وی افزود: 
اما امس��ال با توجه به شرایط فراهم شده برای فروشگاه های اینترنتی که 
از پلت فرم های داخلی اس��تفاده کنند، حدود ۱۱ درصد نس��بت به سال 
فروردین س��ال گذشته افزایش ترافیک داشتیم که این نشان دهنده این 
است مردم به شبکه ها و سکوهای داخلی اطمینان کرده اند و درحال رونق 
آن هس��تند. لیائی در پایان خاطر نش��ان کرد: امیدواریم سال آینده هم 

شاهد رشد چند برابری ترافیک مرسوله نسبت به سال قبل باشیم.

مدیر عامل شرکت ملی پست خبر داد:

افزایش ۱۱ درصدی ترافیک مرسولات پستی

تراکتورسازی از تولید تک محصولی فاصله می گیرد
توسعه و تنوع بخشی کسب و کارها در تراکتورسازی؛

معاون وزیر صنعت خبر داد:

بازگشت ۳۱۰۰ واحد صنعتی کشور به عرصه تولید
 ایجاد شفافیت در مجوزها با اجرای سامانه پنجره

 واحد مدیریت زمین
مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 
ایران با اشاره به اینکه در دولت سیزدهم حدود ۳۱۰۰ واحد 
تولی�دی در حوزه صنعت به چرخه تولید برگش�ته و احیا 
شده اند، گفت: در سال گذشته حدود ۱۷۵۰ واحد تولیدی 

راکد و نیمه راکد به چرخه تولید برگشتند.
علی رسولیان ش��امگاه دوشنبه ۲۵ اردیبهش��ت ماه ۱۴۰۲ در 
جری��ان بازدید از دو واحد تولیدی و صنعتی در ش��هرک صنعتی 
ش��هید چمران س��اوه در گفت وگو با خبرن��گاران، اظهار کرد: در 
پایان س��ال ۱۳۹۹ ح��دود ۳۷۰۰ میلی��ارد تومان ب��رای تامین 
زیرساخت های شهرک های صنعتی کشور هزینه شده است که این میزان در سال گذشته به ۱۲ هزار میلیارد 

تومان افزایش یافت.
وی با اشاره به رشد ۱۵۵ درصدی کمک های دولتی برای تامین زیرساخت های شهرک های صنعتی کشور 
گفت: با توجه به سهم ۹ درصدی دولت در تامین زیرساخت های شهرک های صنعتی، پیش بینی شده است 

که امسال ۱۵ هزار میلیارد تومان برای تامین زیرساخت های این شهرک ها هزینه شود.
معاون وزیر صنایع با اش��اره به تخصیص اعتبارات مناس��ب در س��فرهای اس��تانی دولت به منظور تامین 
زیرس��اخت های مناس��ب نظیر احداث پست برق، تصفیه خانه و ... گفت: براس��اس بند "م" تبصره ۱۵ قانون 
بودجه نیمی از مبلغ افزایش قیمت برق در شهرک های صنعتی برای تامین زیرساخت های برق در نظر گرفته 
می شود که تفاهم نامه اولیه با وزیر نیرو برای اجرایی شدن آن منعقد شده و امید است با عملیاتی شدن این 
مهم تعداد پست های برقی که با مشارکت شرکت شهرک ها در سال گذشته احداث شده از ۹۶ پست برق در 

سال گذشته به ۱۱۶ پست برق در سال جاری افزایش یابد.
وی با اش��اره به اینکه مهمترین مشکل شرکت ش��هرک های صنعتی ساوه و زرندیه تامین آب و برق است، 
اظهار کرد: رویکرد س��ازمان صنایع کوچک و ش��هرک های صنعتی ایران در تامین آب مورد نیاز، اس��تفاده از 

پساب شهری و صنعتی است و آمادگی خریداری پساب توسط این سازمان با قیمت منطقه ای وجود دارد.
او بیان کرد: مشکلاتی که صنایع در محدوده شهرک های صنعتی دارند احصا و برای برطرف شدن آنها حتی 

در حوزه مخابراتی و اینترنت برنامه ریزی و سرمایه گذاری شده است.
رسولیان با تاکید بر افزایش تقاضا برای احداث و توسعه صنایع در شهرک های صنعتی ایران گفت: در دولت 
سیزدهم حدود ۵۸۰۰ واحد صنعتی و تولیدی در شهرک های صنعتی کشور به بهره برداری رسیده است که 

۱۴ درصد رشد نشان می دهد.
 وی با اشاره به اینکه در دولت سیزدهم حدود ۳۱۰۰ واحد تولیدی در حوزه صنعت به چرخه تولید برگشته 
و احیا شده اند، افزود: در سال گذشته حدود ۱۷۵۰ واحد تولیدی راکد و نیمه راکد به چرخه تولید برگشتند و 
۲۷۰۰ واحد دیگر در برنامه افزایش ظرفیت تولید بودند که زیر ۵۰ درصد ظرفیت فعالیت داشتند و با تلاش 

های صورت گرفته به بالای ۵۰ درصد رسیدند.
مع��اون وزیر صنایع در خصوص فعالیت صندوق ضمانت در ش��رکت ش��هرک های صنعت��ی نیز گفت: این 
صندوق صرفا ضمانت وام ها را تا حدود س��ه میلیارد تومان انجام می دهد که مس��تقیما زیر مجموعه وزارت 
صنایع اس��ت و در برنامه هفتم توسعه پیشنهاد ش��ده است که علاوه بر ارائه و ضمانت بتواند تامین مالی هم 

انجام دهد و به عنوان صندوق توسعه صنایع کوچک نقش آفرینی کند.
معاون وزیر صنایع در سفر به ساوه از دو واحد تولیدی و صنعتی نگین سبز ساوه و فولاد پارسه بازدید کرد 

و از نزدیک در جریان نحوه تولید و مشکلات پیش رو قرار گرفت.

مع�اون املاک و حقوقی س�ازمان ملی زمین و مس�کن 
گفت: اجرای س�امانه پنجره واح�د مدیریت زمین موجب 

شفافیت استعلام ها و مجوزها می شود.
به گ��زارش خبرن��گار اقتصادی ایرن��ا، »تقی رضای��ی« امروز 
)دوش��نبه( در نشس��ت پنجره واحد مدیریت زمین که در محل 
س��ازمان منابع طبیعی و آبخی��زداری برگزار ش��د، اظهار کرد: 
س��امانه پنجره واحد مدیریت زمین در جهت ش��فافیت اقدام رو 
به جلویی است، زیرا دیگر نیاز نیست ارباب رجوع برای استعلام 
زمین حضوری به دستگاه های متولی مراجعه کند، بلکه می توان 

از طریق س��امانه پنجره واحد مدیریت زمین این کار را انجام دهد و کاملًا مش��خص می شود زمین بایر، زمین 
کشاورزی یا اراضی ملی است.

وی با بیان اینکه اجرای این سامانه در کاهش هزینه ها اثرگذار است، افزود: با اجرای این سامانه، دیگر برای 
پایش اراضی نیازی به تش��کیل تیم و یگان و اعتبار نیس��ت تا از ورود و دست اندازی متخلفان به اراضی ملی 
و کش��اورزی جلوگیری شود؛ بلکه این س��امانه با کمک تصاویر ماهواره ای هرگونه دست اندازی و تخلف را در 
اس��تان و منطقه و حتی پلاک به صورت سیس��تمی اعلام می کند و در لحظه با حضور نیروهای دستگاه های 
متولی رفع تعرض صورت می گیرد. معاون املاک و حقوقی سازمان ملی زمین و مسکن درباره واگذاری اراضی 
خواستار تمرکز اطلاعات اراضی کشور در این سامانه شد و گفت: اگر زمینی برای ایجاد مدرسه سازی، مراکز 
بهداشتی و درمانی، مراکز تجاری، هتل، رستوران و پمپ بنزین موافقت اصولی می گیرد، به کمک این سامانه 

شفاف همه مردم می توانند از این حقوق به شکل منصفانه بهره مند شوند.
استفاده از تصاویر ماهواره خیام برای پایش اراضی کشور

همچنین »مازیار مباش��ری« نماینده س��ازمان فناوری اطلاعات ایران در نشست مشترک دستگاه ها درباره 
اجرای پنجره واحد زمین در سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور گفت: از ماهواره خیام تصاویر باکیفیتی 
به دست می آید که امیدواریم ظرف دو ماه آینده تصاویر آن در اختیار پنجره واحد مدیریت زمین قرار بگیرد 
تا برای مدیریت این حوزه ش��اهد انقلابی باش��یم به طوری که می توان تاریخ را به دو بخش قبل از استفاده از 

این ماهواره و بعد از استفاده از آن تقسیم کرد.
وی اف��زود: همچنی��ن از هوش مصنوعی برای مدیریت حوزه زمین اس��تفاده خواهد ش��د و اکنون در حال 

کاربردی سازی آن برای استفاده از این امر هستیم.
نماینده س��ازمان فناوری اطلاعات ایران اظهار داش��ت: تصاویر از ماهواره خیام برای پایش اراضی کش��ور 

استفاده خواهد شد دقت بالایی دارد و می تواند تعداد و دقت پرونده ها را در این بخش افزایش دهد.
وی اضاف��ه کرد: ب��ا پنجره واحد زمین امکان رصد اراضی کش��ور در تمام بخش ها وجود خواهد داش��ت و 

مدیریت واحدی صورت می گیرد.
مباشری تصریح کرد: برخی دستگاه ها که هزینه های خارج از چارچوب قانون در حوزه زمین از مردم دریافت 

می کنند باید اصلاح شوند در غیر این صورت اسامی آنها به دستگاه های ذی ربط اطلاع رسانی خواهد شد.
نماینده سازمان فناوری اطلاعات ایران گفت: برخی دستگاه ها در مدت زمان طولانی پاسخگو به استعلامات 
هستند به طوری که استعلامی که باید در ۵ دقیقه پاسخ آن را بدهند تا ۴۵ روز زمان می برد. وی با بیان اینکه 
در پنجره واحد زمین پس از کشف تخلفات صورت گرفته در حوزه زمین پرونده به دستگاه های قضایی ارجاع 
داده می شود، گفت: سامانه پنجره واحد مدیریت زمین به سامانه قوه قضائیه نیز متصل می شود؛ اما زمانی که 

برای اتصال آن در نظر گرفته شده منطقی نیست که امیدواریم این مدت زمان کاهش یابد.

مدیر سابق فرابورس ایران در گفت وگو با ایرنا مطرح کرد؛

 اتفاقات سال ۹۹ دیگر در بورس تکرار نمی شود
مدیر سابق فرابورس ایران فرهنگ سازی را موضوع مغفول مانده در بازار سرمایه 
ایران دانس�ت و گفت: دیگر در بازار روند سال ۹۹ تکرار نمی شود و زیرساخت های 
بازار س�رمایه ظرفیت جذب منابع بیش�تری را نسبت به س�ال ۹۹ دارد و ظرف این 

بازار بزرگ تر شده است.
»میث��م فدایی« در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایرنا، در مورد درباره روند فعلی معاملات 
بورس، اظهار داش��ت: برای ارزیابی وضعیت فعلی بازار س��هام باید به این سوال پاسخ داد که 
آیا امکان تکرار دوباره س��ال ۹۹ وجود دارد یا خیر که پاسخ به این سوال را باید از سه جنبه 

مورد بررسی قرارداد.
وی افزود: در ابتدا اینکه در معاملات س��ال ۹۹، از یک زمانی به بعد حبابی در بازار ایجاد 
ش��د و به تبع آن ش��اهد شکل گیری ریزش سنگین بازار برای خروج حباب از شاخص بورس 

بودیم.
این فعال بازار سرمایه با تاکید بر اینکه اکنون سه مساله در بازار وجود دارد که زمینه ایجاد 
حباب در بازار را بس��یار کم کرده اس��ت، گفت: نخست اینکه در س��ال ۹۹ ابزار و زیرساخت 
س��رمایه گذاری مس��تقیم در بازار فراهم نشده بود، در برهه زمانی بس��یار کوتاهی بازار رشد 
زیادی را تجربه کرد و در این میان سیس��تم معاملات آنلاین صندوق های س��رمایه گذاری و 

سبدگردان ها هم شکل نگرفته بود.
مدیر سابق فرابورس ایران خاطرنشان کرد: در ۲ سال گذشته و تحت تاثیر ریزش شدیدی 
که بازار از مدت ها قبل تجربه کرد، همه نهادهای مالی حاضر در بازار س��رمایه خود را مجهز 

به ابزارهای کامل سرمایه گذاری مستقیم و غیرمستقیم در بازار کردند.
وی با اعلام اینکه در سه ماه اخیر صندوق هایی که عملکرد خوبی داشتند و از ظرفیت لازم 
برخوردار بودند با رش��د همراه ش��دند، گفت: تجربه افزایش ارزش صندوق سهامی در ۲ ماه 
اخیر را در هیچ دوره ای نداش��تیم، سازمان بورس هم کمک زیادی را به صندوق هایی داشت 

که عملکرد خوبی را از خود نشان دادند.
به گفته فدایی، واقعیت این است که بازار ثانویه کمک کننده به بازار اولیه است، اما این بازار 

نباید محدود به بازار نقدی باشد.
افزایش عمق ابزار مشتقات و آپشن ها در بازار

مدیر سابق فرابورس ایران با بیان اینکه در سال ۹۹، بازاری به غیر از بازار نقدی در بورس 
فعال نبود اما اکنون در این بازار، ابزار مش��تقات و آپش��ن ها عم��ق خوبی پیدا کردند، اظهار 
داشت: بازار سرمایه اکنون به صورت ۲ طرفه فعال است، در ۲ هفته گذشته حجم معاملات 
بازار آپشن ها بیش از ۱۵۰ میلیارد تومان بود که این رقم را در سال ۹۹ شاهد بودیم اما اعلام 

شده بود که بازار آپشن وجود ندارد.
وی با بیان اینکه همچنین در سال ۹۹ در یک نشستی بحثی از سوی »علی صالح آبادی« و 
�سید احسان خاندوزی مطرح شد مبنی بر اینکه به چه دلیل افزایش سرمایه به روش سلب 
انجام نمی ش��ود، گفت: در ادامه چنین صحبتی اکنون دیگر در بازار س��رمایه روش افزایش 
سرمایه به روش سلب و حق تقدم و عرضه اولیه به روش صرف سهام یک روش تجربه شده 

است که اثرات مثبتی را با خود به همراه داشته است.
فدایی با بیان اینکه در س��ال گذش��ته در عرضه اولیه فرود، تپس��ی و گلدیران این روش را 
تجربه کردیم که از این طریق منابع وارد تولید شد، افزود: در سال ۹۹ با چنین روشی برای 
عرضه اولیه همراه نبودیم و مس��وولان هم شناختی نسبت به آن نداشتند، اکنون وضعیت به 
گونه ای است که شرکت ها و نیز سهامداران معتقدند عرضه اولیه در بازار باید به روش صرف 
س��هام انجام ش��ود. مدیر سابق فرابورس ایران اظهار داشت: این عوامل باعث شده تا دیگر در 
بازار روند س��ال ۹۹ تکرار نشود و زیرساخت های بازار سرمایه ظرفیت جذب منابع بالاتری را 

نسبت به سال ۹۹ داشته باشند.
 عدم ترویج سرمایه گذاری در بورس؛ سیاست درست اعمال شده از سوی دولت

وی به حمایت از اقدامات انجام شده از سوی دولت پرداخت و گفت: یکی از اتفاقات خوبی 
که در این دولت رخ داد بحث عدم ترویج س��رمایه گذاری در بورس بود که می توان از آن به 
عنوان اقدامی مثبت یاد کرد، سال ۹۹ را نباید برای خود اتفاقی ترسناک برداشت کنیم و از 

ترس مرگ خودکشی کنیم.
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